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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Kan ministeren bekræfte, at Skattestyrelsen anvender én fast kurs pr. dag pr. kryptovaluta, 

når styrelsen i forbindelse med kontrolsager foretager en skatteopgørelse af skatteyderes 

realiserede gevinster og tab på kryptovaluta, og mener ministeren i bekræftende fald, at 

det er hensigtsmæssigt? 

 

Svar 

Jeg kan henvise til følgende, som jeg har modtaget fra Skattestyrelsen:  

 

”Skattestyrelsen anvender den præcise kurs ved realiserede gevinster og tab på kryptova-

luta i de tilfælde, hvor det fremgår af de modtagne transaktionsoversigter fra skatteyder 

selv. Skatteyder har således mulighed for selv at sikre, at den præcise kurs anvendes til 

skatteopgørelsen ved at fremvise dokumentation herfor. Hvis kursen ikke fremgår af de 

modtagne transaktionsoversigter fra skatteyder selv, anvender Skattestyrelsen i stedet én 

fast kurs pr. dag pr. kryptovaluta på baggrund af kurser fra tredjepart. 

 

Skattestyrelsen kan desuden oplyse, at der arbejdes på at på sigt gøre det muligt at an-

vende mere præcise kurser til opgørelsen af skatteværdien, fx 5 minutters og 1 times gen-

nemsnitlige kurser.” 

 

I forlængelse af Skattestyrelsens svar vil jeg som skatteminister pointere, at i den bedste af 

alle verdener ville skatteopgørelse af skatteyderes realiserede gevinster og tab på kryptova-

luta altid blive opgjort på baggrund af præcise kurser. Det vil sige, at skatteyder ville sørge 

for at have dokumentationen på plads for køb og salg af kryptovaluta, ligesom Skattesty-

relsen ville have et system, som gjorde det muligt at anvende præcise kurser til brug for 

skatteopgørelsen. Det er på den baggrund fornuftigt, at Skattestyrelsen arbejder henimod 

at kunne anvende mere præcise kurser.  
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